



اَبُو سَيِّدِي تَبَكُّوْا لِيْ مَنَا رَا
UNIVERSITI
TEKNOLOGI
MARA

UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA KAMPUS MACHANG

FALKULTI PENGURUSAN PERNIAGAAN

DIPLOMA PENGURUSAN TEKNOLOGI PEJABAT

TUGASAN KUMPULAN

KOD DAN NAMA KURSUS:

CTU263- PENGURUSAN ISLAM

NAMA DAN NO MATRIK

MUHAMMAD AFIQ FAHMI BIN MOHD AZLAN (2021107881)

NIK MUHAMMAD AKMAL AQIL BIN NIK IBRAHIM (2021108911)

MOHAMMAD AMMAR BIN ISMAIL (2021124952)

TAJUK TUGASAN:

PERBINCANGAN TENTANG AWLAWIYYAT DALAM PENGURUSAN ISLAM: KAJIAN

TERHADAP PENGURUSAN HARTA INDIVIDU

KELAS: D1BA1183A

NAMA PENSYARAH: DR. MOHD NAZRI BIN MAT ZIN

TARIKH HANTAR: MINGGU 9

ISI KANDUNGAN

BIL	ISI KANDUNGAN	MUKA SURAT
1.0	PENGENALAN	3
2.0	INSURANS (TAKAFUL)	4-10
3.0	WAKAF	11-13
4.0	WASIAT	14-16
5.0	HIBAH	17-19
6.0	SEDEKAH	21-24
7.0	FARAID	25-31
8.0	HARTA BAWAAN	32-33
9.0	NAZAR	34-37
10.0	RUJUKAN	38-39

1.0 PENGENALAN

Dalam pembahagian harta atau pengurusan harta dalam agama islam ianya telah dibagi kepada dua, seperti perancangan harta semasa hidup dan pembahagian harta selepas mati nya pemilik harta tersebut. Terdapat lima jenis-jenis perancangan harta yang ada, contohnya seperti hibah, wasiat, wakaf, sedekah dan nazar. Selain itu, ada juga pembahagian harta selepas berlakunya kematian ianya juga bergantung kepada hukum-hukum faraid.

Walaupun bagaimanapun, masalah-masalah pembahagian harta akan tetap berlaku di dalam pembahagian harta sekiranya mereka yang mendapat atau menerima harta tidak mengurus dengan baik. Hal ini akan menyebabkan akan berlaku pergaduhan antara keluarga dan lain-lain lagi. Tujuan pembahagian harta ini untuk memastikan individu yang berhak mendapat harta untuk mewarisi harta tersebut. Apa yang dirujuk dalam kitab Mughil Muhtaj tulisan As-Sheikh Muhammad Al-Khatib As-Syarbini hal-hal yang harus lakukan terhadap harta si mati ialah zakat yang belum ditunaikan, barang-barang gadaian yang belum ditebus, hutang terhadap si mati ke atas harta yang ditinggalkan, harta sepencarian, wakaf, nazar, hibah yang telah sempurna rukunya ianya belum berpindah milik, perbelanjaan pengebumian, hutang dan wasiat.

2.0 INSURAN (TAKAFUL)

Perkataan takaful, yang membawa maksud jaminan bersama, berasal daripada perkataan Arab - kafala. Konsep takaful bertujuan menggalakkan bantuan logistik dan perpaduan di kalangan peserta selaras dengan konsep ta'awun. Dalam Islam, menolong atau memberi bantuan amatlah digalakkan. Manakala perkataan insurans pula yang membayangkan gaggle yang menghasilkan kutu untuk meringankan beban kewangan orang ramai dan mengelakkan kesulitan membayar. Konsep insurans biasanya merupakan persediaan yang dibuat oleh sekumpulan individu yang masing-masing menghadapi kerugian kecil sebagai sesuatu yang tidak dapat diramalkan. Apabila kerugian yang sama ditimpakan ke atas seorang dalam semua ahli kumpulan, maka kerugian itu akan diagihkan kepada mereka. Dalam perniagaan takaful, memahami maksud ini adalah agenda penting. ia terpakai kepada mana-mana atau semua peserta yang mengambil perlindungan takaful untuk memiliki niat ikhlas untuk memastikan satu sama lain semasa berlakunya bencana.

Secara amnya, objektif dalam industri takaful mempunyai persamaan dengan industri insurans standard. Kedua-duanya adalah instrumen untuk membantu orang yang malang kerana bencana. Jelas sekali, kedua-dua instrumen ini adalah terima kasih kontemporari untuk memindahkan peluang yang berlaku dan sudah menjadi kebiasaan, anugerah akan diberikan kepada mereka yang sanggup menerima pemindahan risiko ini.

Hukum Islam Dalam Insurans

Objektif insurans dapatlah diungkapkan sebagai golongan ramai yang bernasib baik membantu golongan yang tidak bernasib baik. Sememangnya objektif tersebut adalah diiktiraf oleh Islam. Di dalam Al-Quran telah disebut secara terangnya menyatakan galakan oleh Allah s.w.t kepada manusia untuk mengamalkan sikap tolong-menolong antara satu sama lain, bermaksud:

"Dan hendaklah kamu tolong menolong di atas perkara kebaikan dan taqwa dan janganlah kamu tolong menolong di atas perkara dosa dan permusuhan". (Surah al-Maaidah, ayat 2)

Dalam era sains dan teknologi yang berkembang pesat dan berkembang pesat, insurans seperti yang diaplikasikan oleh syarikat insurans masa kini boleh menjadi transaksi fasid (rosak/haram) yang tidak mengikut prinsip Islam dari segi aqad kerana mengandungi cuaca) maisir (perjudian), gharar (ketidakpastian dan riba.

Kewujudan maisir timbul dalam kontrak insurans apabila peserta membayar premium sedikit dalam jangkaan lebih banyak wang tunai, peserta kehilangan wang premium apabila acara yang akan dilindungi tidak berlaku dan oleh itu syarikat akan rugi jika membayar tuntutan dengan cara melebihi kuantiti premium yang diterima. Ulama Islam telah menyatakan bahawa maisir dan gharar berkait antara satu sama lain. Dengan kata lain, apabila berlaku sesuatu transaksi ia mengandungi unsur gharar, secara tidak langsung unsur perjudian akan timbul sedikit pun.

Al-Gharar bermaksud "ketidakpastian" atau "ketidaktentuan". Menurut Ibnu Rushd al-gharar bermaksud "Kurangny maklumat tentang keadaan barang (objek), wujud keraguan pada kewujudan barang, kuantiti dan maklumat yang lengkap berhubung dengan harga. Ia turut berkait rapat dengan masa untuk diserahkan barang terutamanya ketika wang sudah dibayar tetapi masa untuk diserahkan barang tidak ketahui". Manakala menurut transaksi muamalah ialah "Terdapat sesuatu yang ingin disembunyikan oleh sebelah pihak dan ianya boleh menimbulkan rasa ketidakadilan serta penganiayaan kepada pihak lain". Di dalam kitab Qalyubi wa Umairah menyatakan Mazhab Al- Shafie mendefinasikan gharar sebagai "Satu (akad) yang akibatnya tersembunyi daripada kita atau perkara di antara dua kemungkinan di mana yang paling kerap berlaku ialah paling yang ditakuti". Ibn Taimiyah pula menyatakan, "Apabila satu pihak mengambil haknya dan satu pihak lagi tidak menerima apa yang sepatutnya dia dapat".